
Zápis ze zasedání Akademického senátu 1. LF UK dne 14. 10. 2024 

Přítomni: viz prezenční listina 

Omluveni: W. Lytle 

Neomluveni: prof. MUDr. P. Pafko, DrSc. 

Hosté: prof. MUDr. M. Vokurka, CSc., Ing. T. Fussgänger, prof. MUDr. O. Šeda, Ph.D., 
Mgr. E. Podrazilová Jenčíková, Mgr. M. Veselý, Ing. I. Mikula, Ph.D. 

Jednání senátu bylo svoláno a vedeno prezenčně. 

Předsedkyně Akademického senátu 1. LF UK zahájila zasedání v 16:06 hodin a přivítala 
přítomné. 

1. Určení ověřovatelů zápisu dle Jednacího řádu AS 1. LF UK, čl. 6, bod 4 

M. Koziar Vašáková vyzvala přítomné, aby se přihlásili do role ověřovatelů zápisu. Přihlásili 
se doc. MUDr. J. Živný, Ph.D. a A. Chochola. 
AS 1. LF UK schvaluje ověřovatele zápisu 

26:0:2 (pro: proti: zdrželo se) schváleno 

2. Schválení programu zasedání 

M. Koziar Vašáková seznámila přítomné s plánovaným programem zasedání (členové AS 
byli seznámeni předem s podkladovými materiály) a zeptala se, zda senátorům nebude 
vadit, že bude za 3. bod doplněn bod navíc, a to „Doplnění komisí AS 1. LF UK“ v trvání cca 
5 minut. Nikdo z přítomných připomínky nevznesl, doplněný program zasedání byl 
schválen v níže uvedeném znění. 

1. prof. MUDr. M. Koziar Vašáková, Ph.D. – Určení ověřovatelů zápisu dle Jednacího řádu 
AS 1. LF UK, čl. 6, bod 4 (1 minuta) 

2. prof. MUDr. M. Koziar Vašáková, Ph.D. – Schválení programu zasedání (1 minuta) 

3. prof. MUDr. M. Koziar Vašáková, Ph.D. – Doplnění Senátu a složení slibu nových 
senátorů 1. LF UK (5 minut) 

4. prof. MUDr. M. Koziar Vašáková, Ph.D. – Doplnění komisí AS 1. LF UK (5 minut) 

5. prof. MUDr. M. Vokurka, CSc. – Informace o aktuálním dění na 1. LF i na UK (20 minut) 

6. A. Rashovska – Informace z posledního jednání AS UK (5 minut) 

7. prof. MUDr. M. Vokurka, CSc. – Odvolání stávající VR a jmenování nové VR (10 minut) 

8. prof. MUDr. M. Koziar Vašáková, Ph.D. – Jmenování zástupce AS a náhradníka do 
výběrové komise na funkci přednosty/tky (3 minuty) 

9. prof. MUDr. Š. Havránek, Ph.D. - Zpráva z Rady vysokých škol (5 min) 

10. prof. MUDr. M. Vokurka, CSc. – Schválení smlouvy gastroprovozu v centru Biocev (5 
minut) 

11. Ing. I. Mikula, Ph.D. – Kampus Albertov – Změnové listy (10 minut) 

12. Informace studijní komise AS 1. LF UK (5 min) 

13. Informace legislativní komise AS 1. LF UK (5 min) 

14. Informace ekonomické komise AS 1. LF UK (5 min) 



15. Různé (5 min) 

prof. MUDr. M. Koziar Vašáková – Docházka členů AS za období IV. – IX. 2024 

AS 1. LF UK schvaluje program zasedání AS v upraveném znění. 

28:0:0 (pro: proti: zdrželo se) schváleno 

3. Doplnění Senátu a složení slibu nových senátorů 1. LF UK (písemný podkladový materiál 
zaslán s pozvánkou) 

Bývalé členy AS (za akademické pracovníky prof. MUDr. T. Grus, Ph.D. a za studenty Dr. 
M. Vejražka) jmenoval pan děkan od 1. 10. 2024 do funkce proděkanů. 
Z tohoto důvodu bylo nutno doplnit AS o nové členy z řad náhradníků, jak za akademické 
pracovníky, tak i za studenty. 
Jako první v pořadí náhradníků za akademické pracovníky je prof. MUDr. David Pokorný, 
CSc. z I. Ortopedické kliniky 1. LF UK a FN v Motole; 
v pořadí již 4. náhradník za studenty je PaedDr. Josef Marcoň z Ústavu tělesné výchovy  
1. LF UK. 
Dne 18. 9. 2024 byli oba písemně osloveni jménem paní předsedkyně a svou možnou 
účast v senátu oba potvrdili. Byli pozváni na zasedání AS v měsíci říjnu, kde složili a 
podepsali slib člena akademického senátu fakulty. 

4. Doplnění komisí AS 1. LF UK (bez písemného podkladového materiálu) 

Předsedkyně AS informovala přítomné členy AS o nutnosti doplnění členů studijní a 
legislativní komise AS 1. LF UK. Komise by měly mít 5–7 členů. Člen legislativní komise 
prof. R. Brůha přednesl přítomným, že legislativní komise není v současné době 
usnášeníschopná, protože ji opustil jak předseda, který byl jmenován proděkanem, tak i 
další členové z řad studentů, kteří ukončili svá studia. Navrhuje komisi doplnit o MUDr. 
M. Pehra a předsedu si legislativní komise zvolí po skončení zasedání AS. 

AS 1. LF UK schvaluje navrženého člena legislativní komise AS 1. LF UK. 

27:0:1 (pro: proti: zdrželo se) schváleno 

Předseda studijní komise prof. Š. Havránek požádal o doplnění také o jednoho člena z řad 
studentů. Přihlásila se A. L. Arnold. 

AS 1. LF UK schvaluje členku studijní komise AS 1. LF UK. 

27:0:1 (pro: proti: zdrželo se) schváleno 

5. Informace o aktuálním dění na 1. LF i na UK (bez písemného podkladového materiálu) 

Pan děkan podal následující informace: 
• Jednání KD/RKD proběhlo již v novém složení, v RKD je nově doc. MUDr. M. Anders 
• VR se sejde v daném složení naposledy 23. 10. - poděkování odcházejícím členům 
• Strategické cíle nového KD předloženy KD 7. 10. k úpravám 
• Informace o zkouškách a výsledcích v AP na příštím KD a AS 
• Úspěšný průběh Induction Course pro nové studenty AP (21. 10. bude analýza na KD) 
• Příprava podpory nelékařských oborů – jednání v Senátu Parlamentu ČR 6. 11. 2024 
• 15. 10. 2024 proběhne jednání VR IPVZ a následně setkání Asociace děkanů 

lékařských fakult s ministrem Válkem 
• 13. 11. 2024 Vědecký den fakulta/VFN 
• 19. 11. 2024 proběhne v Černínském paláci Česko-izraelský inovační den 



• Připravuje se vznik nové kardiologické kliniky společně s Nemocnicí Na Homolce (asi 
k 1. 2. 2025 –bude oficiálně předloženo AS) 

• Připravují se změny na děkanátu, se kterými na příštím zasedání AS seznámí Ing. 
Fussgänger 

• DNS, formuláře A1 – fakulta musí postupovat dle zákonů 
• Ekonomika – listopadový AS (bude po uzávěrce 3. čtvrtletí) 
• Příprava nové akreditace adiktologie Mgr studia v angličtině pro distanční formu – za 

2 roky (prof. Miovský) 
• Byl řešen velký zájem o volitelné předměty studentů v 1. ročníku, což souvisí s 

minulou úpravu PoS – vyhodnocení a úprava parametrů 
• V posluchárně Fyziologického ústavu 1. LF UK proběhla 9. 10. přednáška s názvem 

Aktivní střelec 
• 30. 9. proběhlo jednání RKR – Navýšení rozpočtu pro VŠ a mírně pro vědu (DKRVO, 

na UK cca 100 mil); diskuse k novele VŠ zákona (např. volby děkana, akreditační úřad, 
pgs…) 

• Ekonomická komise AS – proběhla, příští zasedání bude 19. 11. 2024 
• 19. 11. 2024 se uskuteční porada přednostů 
• Výsledky zkouškového období 1. ročníku (česká paralelka) 

• Do 2. ročníku či ISP postoupilo 362 studentů z 516 – 70,5 % studentů 
• 2. ročník: 332, ISP 32 
• Z cca 30 % studentů, kteří už nestudují 77 % neplnilo žádné zkoušky či sami 

studium ukončili (tj. 22,5 % celkového počtu); 23 % usilovalo o plnění (byli aspoň 
na jedné ze dvou velkých zkoušek A/H), ale neuspělo (tj. 7,5 % celkového počtu) 

• Strategické cíle (dle předložení materiálu na KD) 
• Výčet hlavních strategických cílů 
• Pověřený proděkan – další členové R/KD – další akademici vč. AS – administrativa 
• Pracovní skupiny 
• Formálnější skupiny/komise – Strategicko-ekonomická skupina, Projektová 

komise, Krizový štáb 

Postupné představování proděkanů s jejich cíli a vizemi na jednáních AS 1. LF UK. 

Dotazy ze strany senátorů nebyly. 

6. Informace z posledního jednání AS UK 

A. Rashovska předala slovo A. Karasovi, který se účastnil pátečního zasedání AS UK 

• AS UK je znepokojen pokračujícím vývojem situace na Katolické teologické fakultě UK 
a žádá vedení o průběžné informace o této situaci. 

• AS UK vyjadřuje rozčarování nad postojem České konference rektorů ke snahám 
zásadně okleštit principy akademické samosprávy veřejných vysokých škol. Místo 
toho, aby ji bránila před tvořivostí politiků, vydala ČKR neutrální stanovisko k pokusu 
odebrat akademickým senátům vysokých škol pravomoc schvalovat rozpočet, 
střednědobý výhled, kontrolovat využívání finančních prostředků či schvalovat 
výroční zprávu o činnosti a výroční zprávu o hospodaření vysoké školy. 

• AS UK delegoval do Rady pro vnitřní hodnocení UK na základě výsledků tajného 
hlasování za 1. LF Adama Karase. 

• AS UK dal předchozí souhlas ke jmenování členů Rady pro vnitřní hodnocení UK – za 
1. LF byla jmenována prof. MUDr. Jana Dušková, DrSc. 



Prof. T. Zima doplnil informace z ekonomické oblasti – paní rektorka má předložit 
informace o vnitrouniverzitní bance; 11. 12. od 16 hodin bude řešena situace o 
hospodaření rektorátu. 

7. Odvolání stávající VR a jmenování nové (písemný podkladový materiál zaslán s 
pozvánkou) 

Pan děkan předložil AS 1. LF UK ke schválení záměr odvolat ke dni 31. 10. 2024 všechny 
členy Vědecké rady 1. LF UK. Zároveň mu předložil ke schválení záměr na jmenování členů 
Vědecké rady 1. LF UK, a to ode dne 1. 11. 2024. 

Návrh usnesení č. 1: Akademický senát 1. lékařské fakulty Univerzity Karlovy se 
seznámil se záměrem děkana fakulty na odvolání všech členů 
Vědecké rady 1. LF UK k 31. 10. 2024 a vydává k tomu předchozí 
souhlas. 

Návrh usnesení č. 2: Akademický senát 1. lékařské fakulty Univerzity Karlovy se 
seznámil se záměrem děkana fakulty na jmenování členů vědecké 
rady 1. LF UK ode dne 1. 11. 2024 a vydává k tomu předchozí 
souhlas. 

Oba návrhy usnesení byly odhlasovány společně. 
28:0:0 (pro: proti: zdrželo se) schváleno 

8. Jmenování zástupců AS a jejich náhradníků do výběrových komisí na funkci 
přednosty/tky (písemný podkladový materiál zaslán s pozvánkou) 

Vedoucí úseku lidských zdrojů Ing. P. Bernardová zaslala jménem pana děkana na paní 
předsedkyni AS požadavek na jmenování zástupce AS 1. LF UK a případného náhradníka 
do výběrových komisí na obsazení pracovního (funkčního) místa přednosta/tka. Do 
jednotlivých komisí se přihlásili níže uvedení senátoři – viz tabulka. 

Místo konání: malá zasedací místnost. 
 

Datum 
(čas) 

Ústav/Klinika Zástupce AS Náhradník 

13. 11. 2024 
(13:30 hodin) 

Ústav nukleární medicíny 1. LF UK a 
VFN 

Danzig Vilém 
doc. MUDr., Ph.D. 

Sedmera David 
prof. MUDr., Ph.D. 

22. 11. 2024 
(9:00 hodin) 

Ortopedická klinika 1. LF UK a ÚVN 
Pokorný David 
prof. MUDr., CSc. 

Krška Zdeněk 
prof. MUDr., DrSc. 

22. 11. 2024 
(10:00 hodin) 

Urologická klinika 1. LF UK a ÚVN 
Krška Zdeněk 
prof. MUDr., DrSc. 

Sedmera David 
prof. MUDr., Ph.D. 

26. 11. 2024 
(13:00 hodin) 

Ústav klinické imunologie a 
mikrobiologie 1. LF UK a VFN 

Zima Tomáš 
prof. MUDr., DrSc. 

Havránek Štěpán 
prof. MUDr., Ph.D. 

26. 11. 2024 
(14:00 hodin) 

Ústav lékařské mikrobiologie 1. LF 
UK a VFN 

Havránek Štěpán 
prof. MUDr., Ph.D. 

Zima Tomáš 
prof. MUDr., DrSc. 

Navržení zástupci a náhradníci AS do výběrových komisí byli odsouhlaseni. 
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9. Zpráva z Rady vysokých škol (bez písemného podkladového materiálu) 
- Informace RVŠ o programech MŠMT – Operační program JAK, navýšení GAČR, TAČR, AV ČR a 

Ministerstva zdravotnictví; Dny vzdělávací činnosti, zaměřené na learning outcomes; Dny 

výzkumu, vývoje a inovací, které proběhly v Brně na CEITEC; příprava metodiky hodnocení 

M25+. 



- Zprávy z ekonomické komise RVŠ – navýšení v jiném segmentu a rozsahu, než bylo slíbeno. 

- Diskuse nad pozměňovacími návrhy novelizace vysokoškolského zákona. Diskutovány a 

podpořeny některé návrhy, zejména týkající se souběhu výukové činnosti a poskytování 

zdravotnických služeb. Odmítnuty ty, kde dochází k omezování akademické samosprávy, včetně 

role akademických senátů vysokých škol – týkající se voleb děkanů, rektorů, schvalování 

rozpočtů, střednědobého výhledu a výroční zprávy o činnosti vysoké školy. Diskutována 

skutečná nezávislost nového pojetí Národního akreditačního úřadu a jeho financování. 

Vyjádření k financování doktorského studia. 

10. Schválení smlouvy gastroprovozu v centru Biocev (písemný podkladový materiál zaslán 
s pozvánkou) 

V centru BIOCEV končí 31. 12. 2024 stávající pronájem gastroprovozu, provozovatel 
Perfect Canteen s.r.o. Z toho důvodu byla realizována veřejná zakázka koncese na služby 
gastroprovozu s názvem „Gastroprovoz v centru BIOCEV" na nové období 2025-2030. 

Nejvýhodnější nabídku podala firma Perfect Canteen s.r.o. Dne 19. 9. 2024 byla na Radě 
BIOCEV zakázka schválena všemi členy a bylo přijato usnesení: „Rada BIOCEV doporučuje 
v rámci zadávacího řízení s názvem „Gastroprovoz v Centru BIOCEV" uzavřít smlouvu  
s dodavatelem PERFECT CANTEEN s.r.o., adresa: Pražská 673, Miřetice u Klášterce nad 
Ohří, 431 51 Klášterec nad Ohří, IČ 09050329, neboť splňuje veškeré náležitosti stanovené 
zadavatelem v rámci zadávacího řízení." Dne 20. 9. 2024 bylo podepsáno „Rozhodnutí a 
oznámení o výběru dodavatele". 

Z dokumentace ke koncesnímu řízení vyplývá, že smlouva by měla být uzavřena se 
společností PERFECT CANTEEN s.r.o., IČO 09050329, se sídlem Pražská 673, Miřetice u 
Klášterce nad Ohří, 431 51 Klášterec nad Ohří, avšak ke dni 1. 10. 2024 došlo dle záznamů  
v obchodním rejstříku a sbírce listin k přeměně společnosti, spočívající v jejím rozdělení 
ve formě odštěpení sloučením (viz příloha „Projekt přeměny Future Eat Perfect“), tzn. dne  
1. 10. 2024 přešla část jmění (včetně práv a povinností) společnosti PERFECT CANTEEN 
s.r.o., týkající se provozu kantýn, na společnost Future Eat Perfect s.r.o., IČO 21950121, 
jež se taktéž 1. 10. 2024 přejmenovala na „Eat Perfect s.r.o.“. Z uvedeného vyplývá, že 
nájemní smlouva by měla být uzavřena se společností Eat Perfect s.r.o., IČO: 21950121, 
se sídlem: Nádražní 344/23, Smíchov, 150 00 Praha 5. 
Rozhodnutí podléhá schválení akademických senátů zastoupených fakult, následně 
akademického senátu UK. 
Předseda ekonomické komise informoval, že komise návrh smlouvy projednala, nemá k ní 
připomínek a doporučuje ji ke schválení. 

Návrh usnesení: „Akademický senát 1. lékařské fakulty souhlasí s uzavřením smlouvy o 
pronájmu gastroprovozu v objektu BIOCEV na nové období 2025–2030 
se společností Eat Perfect, s.r.o.“ 

28:0:0 (pro: proti: zdrželo se) schváleno 

11. Kampus Albertov – Změnové listy 

Ing. I. Mikula seznámil přítomné senátory se situací na stavbě Kampusu Albertov, 
zejména ohledně změnových listů a souvisejících dodatků ke smlouvě o dílo. 

17:34 hod. odchod doc. MUDr. K. Rusinová, Ph.D. 

17:35 hod. odchod prof. MUDr. A. Pařízek, CSc. 



Návrh usnesení: Akademický senát 1. LF UK žádá vedení Univerzity Karlovy, aby 

v rámci realizace projektu Kampus Albertov poskytovalo orgánům 

fakulty informace a materiály v dostatečném předstihu a detailu, aby 

AS 1. LF UK mohl zodpovědně přijímat a schvalovat stanoviska. AS 1. 

LF UK dále Univerzitu Karlovu žádá o zaslání aktuální struktury řízení 

projektu Kampus Albertov. 

26:0:0 (pro: proti: zdrželo se) schváleno 

12.+13. Informace studijní a legislativní komise AS 1. LF UK 

Předsedové obou komisí konstatovali, že komise se nesešly; legislativní komise není 
usnášeníschopná a musí si zvolit svého předsedu. 

14. Informace ekonomické komise AS 1. LF UK 

Předseda komise informoval, že komise se sešla v souvislosti se schválením smlouvy 
gastroprovozu a v souvislosti se Změnovými listy Kampusu Albertov. 

15. Různé – Docházka členů AS za období IV. – IX. 2024 (písemný podkladový materiál 
zaslán s pozvánkou) 
Paní předsedkyní byla promítnuta docházka členů AS od dubna do září tohoto roku, 
která bude přílohou tohoto zápisu. Paní předsedkyně poděkovala všem, kteří mají 
alespoň 80% účast. 

Paní předsedkyně informovala přítomné, že příští zasedání AS se bude konat dne 25. 11. 
2024. 

Písemné podkladové materiály pro projednání v komisích je potřeba elektronicky zaslat M. 
Koziar Vašákové do 15. 11. 2024 a návrhy k projednání AS 1. LF včetně podkladových 
materiálů nejpozději do 18. 11. 2024. 

Zasedání bylo ukončeno v 17:41 hodin. 
 
 
 
prof. MUDr. Martina Koziar Vašáková 

předsedkyně AS 1. LF 
 

Zapsala: Jana Kolářová 

 

 

 

Ověřili: doc. MUDr. Jan Živný, Ph.D. 

A. Chochola 


